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България е сред първенците в НАТО по отношение на жени, които служат в армията. 

Жените в Алианса са средно 10%, докато в родната армия 14 на сто от военните са 

представители на нежния пол. Под 1% от дамите под пагон обаче са на офицерски 

длъжности, а жена генерал сред българските военни все още няма.  

42-годишната Благовеста Стефанова работи като сержант във „Военна полиция” от 12 

години. Това е първата й работа, като предложението за нея идва случайно. „Съпругът 

ми, който е военен, беше против да вляза в системата, но въпреки това аз се явих на 

изпити и събеседване и бях одобрена”, разказва Благовеста.  

Всеки работен ден за сержант Стефанова е различен и динамичен и именно това е 

нещото, което прави професията й интересна. Най-екстремният момент за 

служителката на „Военна полиция” е бил малко след като постъпила на работа. „През 

2003 г. все още имаше наборни войници. Трима бяха избягали от поделението и ние 

трябваше да ги задържим”, спомня си Благовеста. В началото 24–часовите дежурства са 

били тежки за младата жена, днес обаче са се превърнали в рутина, от която дори си е 

извлякла полза. „Научих се на дисциплина и организация”,  казва майката на две деца – 

момиче и момче.  



Дамите във „Военна полиция” - София се броят на пръсти. Полът обаче нито пречи, 

нито помага в работата, твърди сержант Стефанова. „Вече няма мъжки професии. Като 

цяло в нашата професия мъжете са водещи”, признава служителката под пагон. 

Въпреки че службата в редиците на армията отдавна е отворена и за жени, Благовеста 

признава, че все още има хора, които се изненадват, когато разберат каква е професията 

й.  

 


